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 تخصیص سوخت به ناوگان جاده ای 
باید هوشمند شود 

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی گفت: رفع مشکلات تخصیص سوخت 
به ناوگان حمل و نقل، با راه اندازی ســامانه 

سپهتن ممکن می شود.
آقای علی اکبر نژادعلی با اشاره به مصوبه هیئت وزیران 
برای راه اندازی ســامانه پایش هوشــمند تردد ناوگان 
)سپهتن(، گفت:بعد از توقف طولانی مدت در پیاده سازی 
طرح سپهتن، با ورود وزارت نفت از طریق شرکت بهینه 

سازی مصرف سوخت و شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ودو دستگاه سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای و پلیس راهور به عنوان چهار رکنی که باید تفاهمنامه پیاده سازی 

مصوبه شورای اقتصاد را انجام دهند، اتفاقات مثبتی در حال رخ دادن است. 
وی افزود: امضای تفاهمنامه نصب ســامانه سپهتن به مرحله نهایی خود رسیده و اگر این 
تفاهمنامه منعقد شود، با تعیین پیمانکاری که در سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای صورت 
خواهد پذیرفت، فرآیند نصب، راه اندازی و اجرای سامانه سپهتن روی ناوگان باری و مسافری 

میسر خواهد شد.
این مقام مسئول ادامه داد: بزرگترین حسن راه اندازی سامانه سپهتن، این است که در سوخت 
رسانی به ناوگان حمل و نقل، چالش هایی مثل کمبود سهمیه رفع می شود و بر اساس عملکرد 
واقعی که این سامانه استخراج می کند و در اختیار شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی انجام 

می دهد، تخصیص سوخت به ناوگان، به صورت آنی انجام می شود.
وی همچنین گفت: ناوگان مسافری و باری در حال حاضر سهمیه پایه ای دریافت می کنند، اما 
با راه اندازی سپهتن، تخصیص سوخت به صورت واقعی و بر اساس عملکرد انجام خواهد شد. 
یعنی با ارائه اسناد مثبته حمل و تطابق آن ها با اطلاعات سامانه، منجر به صرفه جویی ۱۰ تا 

۱۵درصدی مصرف سوخت در ناوگان جاده ای خواهد شد.

مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش اعلام کرد:
توزیع بنزین سوپر در روزهای آینده 

مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران گفت: با پیگیری های 
صورت گرفته مشکل توزیع بنزین سوپر طی 
روزهای آینده برطرف می شــود، اما مشکل 
اساسی مصرف بالای بنزین در کشور است 
چراکه اکنون تراز تولید و مصرف منفی شده 

است. 
جلیل سالاری با اشاره به میزان مصرف بنزین اظهار 

کرد: از ابتدای ســال جاری تاکنون روزانه ۱۰۳ میلیون لیتر بنزین مصرف شده و تراز تولید و 
مصرف منفی شده است.

وی با بیان اینکه علت نبود بنزین سوپر تعمیرات پالایشگاه های کشور بود در صورتی که مصرف 
کنترل شود این موضوع نیز حل خواهد شد، اظهار کرد: اجرای برنامه های تعمیرات اساسی و 
اضطراری در دو پالایشگاه امام خمینی شازند و اصفهان، موجب توقف تولید بنزین سوپر شد که 

با اجرای تمهیداتی می توان روند را مانند سابق کرد.
سالاری با بیان اینکه کیفیت بنزین توزیعی استاندارد است و مشکلی از این بابت وجود ندارد، 

گفت : تمهیدات لازم برای توزیع بنزین با کیفیت در نظر گرفته شده است.
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش اظهار کرد: تقاضای ما از همه مردم کنترل مصرف و 

مدیریت در این حوزه است تا بتوانیم ناترازی موجود را جبران کنیم.

افزایش تولید گاز در منطقه قشم در آستانه زمستان
مدیر منطقه عملیاتی قشــم شرکت نفت 
فلات قاره ایران گفت: با باز کردن سه حلقه 
چاه عــلاوه بر چاه های قبلی در میدان گازی 
»گورزین« قشم، پیش بینی می شود نزدیک 
به ۳۰ تا ۳۵ میلیون فوت مکعب گاز بر تولید 
این منطقه افزوده شود و تولید میعانات گازی 

نیز حدود ۱۰۰ بشکه در روز افزایش یابد.  
»محمد آتیار« در مراسم بهره برداری از پروژه راه اندازی 

خطــوط لوله جدید چاه های میدان گازی گورزین، افزود: با توجه به افزایش تولید گاز در این 
منطقه، در صورت افزایش مصرف گاز در فصل زمستان، منطقه عملیاتی قشم آمادگی تامین 
کامل گاز جزیره قشم را خواهد داشت. وی افزود: با بازکردن سه حلقه چاه علاوه بر چاه های 
قبلی در میدان گازی گورزین قشم، پیش بینی می شود حدود ۳۰ تا ۳۵ میلیون فوت مکعب گاز 
بر تولید این منطقه افزوده شود و تولید میعانات گازی نیز حدود ۱۰۰ بشکه در روز افزایش یابد. 
با وجود روند افزایش مصرف گاز در کشور به ویژه در فصل سرد سال، اما با اقدامات انجام شده 
برای افزایش تولید گاز و مدیریت مصرف، در سال گذشته گاز بخش خانگی قطع نشد. امسال نیز 

تامین گاز بخش خانگی اولویت اصلی وزارت نفت است.

 آبرسانی به ۱۵ روستای شهرستان خواف 
در ایستگاه آخر

 مدیر امور آب و فاضلاب خواف از پیشرفت 
۸۵ درصــدی پروژه آبرســانی به مجتمع 
کلاته ها بخش مرکزی شهرستان خواف با 

۱۵ روستای تحت پوشش خبر داد.
محسن چهکندی اظهار کرد: پروژه آبرسانی به مجتمع 
کلاته ها بخش مرکزی شهرســتان خواف در آخرین 
مراحل خود قرار دارد و حدود ۱۵ درصد تا تکمیل طرح 
و افتتاح باقی مانده است.مدیر امور آب و فاضلاب خواف 

این پروژه را شامل حفر و تجهیز یک حلقه چاه با توان برداشت حداکثر ظرفیت، اجرای شش 
کیلومتر خط انتقال از انتهای شبکه توزیع آب شرب خواف و احداث یک باب ایستگاه پمپاژ اعلام 
کرد.وی با بیان اینکه جمعیت برخوردار از این پروژه تأمین مجتمع کلاته ها چهار هزار و۳۰۰ نفر 
است گفت: با پیگیری های فرمانداری جمعاً ۴۵ میلیارد ریال از محل اعتبارات صنعت، معدن و 

تجارت در این عملیات آبرسانی سرمایه گذاری می شود. 

 افزایش مصرف؛ تولید بنزین سوپر را متوقف کرد
مدیر عامل شرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی گفت: در حال حاضر بنزین 
تولیدی در ۸ کلان شهر با استانداردهای یورو ۴ تولید و توزیع می شود و هیچ مشکلی 

از این بابت نیست، یعنی خللی در کیفیت این سوخت حاصل نشده است.
جلیل سالاری معاون وزیر نفت در گفت وگو با ایلنا، درباره عدم توزیع بنزین سوپر در جایگاه های عرضه 
سوخت و توزیع برخی مکمل ها از سوی تعدادی جایگاهداران، اظهار داشت: استمرار مصرف بالای بنزین 
و اجرای برنامه های تعمیرات اساسی و اضطراری در دو پالایشگاه امام خمینی )ره( شازند و اصفهان، باعث 
شد تولید بنزین سوپر موقتاً متوقف شود. اما با پایان این تعمیرات و در صورت کنترل مصرف، می توان 
تولید و توزیع بنزین سوپر را آغاز کرد.وی ادامه داد: عمده بنزین تولیدی و توزیعی در کشور از نظر کیفی 
و شاخص های زیست محیطی از قبیل بنزن، گوگرد، ترکیبات آروماتیک و اولفین در حد مجاز و مطابق 
با استاندارد یورو ۴ است، مدیر عامل شرکت پالایش و پخش فراورده های نفتی تاکید کرد: توزیع بنزین 
در ۸ کلان شهر نیز مطابق با استاندارد یورو ۴ است.وی افزود: موضوع دیگر بابت عدم توزیع بنزین سوپر 
در جایگاه ها این است که همه ساله در ۶ ماه دوم سال به دلیل کاهش سفرهای برون شهری میزان 
مصرف بنزین کاهش چشم گیری نسبت به ۶ ماهه اول داشت اما امسال میزان مصرف کماکان بالای 
۱۰۰ میلیون لیتر در روز باقی مانده است.سالاری تصریح کرد: در حال حاضر بنزین تولیدی در ۸ کلان 
شهر با استانداردهای یورو ۴ تولید و توزیع می شود و هیچ مشکلی از این بابت نیست، یعنی  خللی در 
کیفیت این سوخت حاصل نشده است.وی خاطرنشان کرد: ما باید بتوانیم پاسخگوی افزایش تقاضا باشیم 
و تولید و تامین سوخت مورد نیاز در اولویت قرار دارد، در صورت کنترل مصرف، تولید بنزین سوپر نیز 

از سر گرفته خواهد شد.
 معاون وزیر نفت در مورد استفاده برخی جایگاه داران و فروش جداگانه مکمل ها به مشتریان گفت: 
کیفیت بنزین تولیدی کشور از استاندارد مورد نیاز  برخوردار بوده و نیازی به هیچ نوع افزودنی موسوم به 

مکمل با اضافه کردن به باک خودرو ندارد.

وزیر نیرو از رشــد ۳۰۰ درصدی حجم مبادلات 
اقتصادی دو کشور ایران و تاجیکستان خبر داد.

 آقای علی اکبر محرابیان در حاشیه آیین افتتاحیه پانزدهمین 
اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و 
تاجیکســتان که با حضور »دلیر جمعه« وزیر انرژی و ذخایر 
آبی تاجیکستان برگزار شد، در جمع خبرنگاران گفت: برگزاری 
این اجلاس مقدمه خوبی برای ایجاد و توسعه روابط سیاسی، 
دیپلماتیک، اقتصادی و فرهنگی دو کشور ایران و تاجیکستان 

خواهد بود.
وزیر نیرو افزود: ایران از نخستین کشورهایی است که در سال 
۱۹۹۱ میلادی به صورت رسمی استقلال جمهوری تاجیکستان 
را به رسمیت شناخت و سفارت خود را در شهر زیبای دوشنبه 
تاســیس کرد؛ در این زمینه می توان به پیشــینه و اشتراکات 
فرهنگی، تاریخی و زبانی این دو کشور اشاره کرد؛ هر یک از 
این اشتراکات زمینه توسعه و گسترش روابط و همکاری های 
جمهوری اسلامی ایران و جمهوری تاجیکستان در سال های 

استقلال این دو کشور را فراهم کرده است.
رئیس ایرانی کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران 
و تاجیکستان با اشاره به اهتمام و تمرکز دولت سیزدهم برای 
توسعه روابط با کشورهای همسایه و فراهمسایه افزود: با روی 
کارآمدن دولت سیزدهم و سیاست این دولت مبنی بر توسعه و 
گسترش تعاملات با کشورهای همسایه، شاهد این بودیم که 
تاجیکستان اولین کشوري بود که آیت الله رئیسی رییس جمهور 

ایران به آن سفر کرد.
وی تصریــح کرد: در پی برگــزاری اجلاس های دوجانبه با 
رئیس جمهور ایران، هشت سند همکاري بین دو کشور به امضا 
رسید. در همین راستا رئیس جمهور دولت سیزهم در اجلاس 
شانگهای در شهر دوشنبه حضور یافت که با دستاوردهای خوبی 
به ویژه برای ایران همراه شد. محرابیان با بیان اینکه تاکنون ۱۴ 
کمیسیون مشترک بین دو کشور ایران و تاجیکستان برگزار شده 

است، ادامه داد: از آخرین اسناد همکاری امضا شده بین دو طرف 
می توان به امضای ۱7 سند همکاری در سفر عالیجناب رحمان، 
رئیس جمهور تاجیکستان به تهران اشاره کرد که بسیار حائز 
اهمیت است؛ سفر روسای جمهور دو کشور نماد بارز حداکثر 

تمایل سیاسی دوطرف برای گسترش روابط دو جانبه است.
وزیر نیرو در ادامه ضمن ابراز خرسندی از اجرایی شدن بخش 
قابل توجهی از اسناد همکاری، اظهار داشت: لازم و ضروری به 
نظر می رسد که مسئولان و مقامات دو کشور ایران و تاجیکستان 
درخصوص اجرایی شدن برخی از اسناد به ویژه در حوزه آموزش، 

فرهنگ و اقتصاد پیگیری مجدانه ای داشته باشند.
 وی در ادامه با اشــاره به رشــد ۳۰۰ درصدی آمار مبادلات 
اقتصادی دو کشــور ایران و تاجیکســتان افزود: بر اســاس 
بررســی های صورت گرفته، مبادلات اقتصادی دو کشور در 
سال 2۰22 در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۳۰۰ درصد 

افزایش یافته است. به گفته محرابیان، با تغییر سیاست ها و فعال 
شدن بخش های اقتصادی دو کشور، شاهد رشد چشمگیر این 
مبادلات اقتصادی هســتیم و امید است این مهم در آینده نیز 

تداوم یابد. 
وی با بیان اینکه حجم مبادلات ایران و تاجیکستان در سال 
2۰۱۳ افزایش یافته بود، ادامه داد: این در حالی اســت که در 
سال های پس از آن حجم مبادلات روند کاهشی یافت و این 

فرآیند در سال جاری مجددا بهبود و افزایش پیدا کرد.
محرابیان یادآور شد: هدف گذاری های ما در سال اول دولت 
ســیزدهم طبق برنامه پیش رفته است و طی این یک سال 
شاهد سه برابر شــدن روابط و همکاری های طرفین شدیم، 
هدف گذاری ها برای آینده نیز ۵۰۰ میلیون دلار اســت و امید 

است طی دو سال آینده شاهد افزایش حجم روابط باشیم.
وی مهمترین همکاری های بین دو کشور را در حوزه انرژی و 

فنی – مهندسی عنوان کرد و افزود: در این زمینه در خصوص 
احداث نیروگاه برق آبی در تاجیکستان برنامه ریزی شده و استفاده 
حداکثری از پتانسیل شرکت های ایرانی در این زمینه مدنظر قرار 
گرفته است، در این زمینه شاهد همکاری شرکت های ایرانی 
برای احداث نیروگاه برق آبی راغون در کشور تاجیکستان هستیم.
 وزیر نیرو اظهار کرد: کشــور تاجیکستان به جهت دارا بودن 
منابع آبی در شــرایط مطلوبی قرار دارد بر همین اساس تولید 
برق از آب و احداث نیروگاه های برق آبی در این کشــور مورد 
توجه قرار گرفته است، هم اکنون این کشور ۶۵۰۰ مگاوات برق 
از طریق نیروگاه های برق آبی تولید می کند و برنامه ریزی برای 

تولید ۱۰ هزار مگاوات برق از این طریق صورت گرفته است.
رئیس ایرانی کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی دو 
کشور با اشاره به شاخصه های اصلی این دوره از اجلاس بین 
دو کشور ایران و تاجیکستان افزود: در این دوره عالی رتبه ترین 
هیئت های ایرانی و تاجیکستانی برای توسعه و تقویت روابط 
حضور دارند و در کمیسیون های مشترک با موضوعاتی چون 
انرژی، آب، فناوری، گردشــگری، ســرمایه گذاری خارجی، 
بهداشت، درمان، حمل و نقل، راه آهن، صنعت، بانک، بیمه و 
غیره شرکت می کنند، پس از برگزاری این اجلاس کمیته ها 
و کارگروه های مشترک برای حصول نتایج ارزشمند تشکیل 

می شوند.
 محرابیان تاکیــد کرد: حضور و لزوم فعــال کردن بخش 
خصوصــی در این اجلاس مدنظر طرفین قرار گرفته و تاکید 
شده است که این بخش در مقایسه با گذشته ویژه تر دیده شود، 
بر همین اساس هیئت تاجیکستانی ضمن دیدار با سندیکاها و 
بخش خصوصی، شرایط، قوانین و امتیازات خود را برای تقویت 

همکاری با این بخش بیان می کند.
 وزیر نیرو در پایان خاطرنشان کرد: امید است در این اجلاس 
شاهد امضای اسناد همکاری بین دو کشور باشیم تا نقشه راهی 

برای توسعه روابط دوجانبه باشد.

»دلیر جمعه« وزیر انرژی و ذخایر آبی تاجیکستان و رییس 
تاجیکی کمیسیون مشــترک همکاری های اقتصادی ایران 
و تاجیکستان، در ادامه با ابراز خرسندی از مهیا شدن فرصت 
حضور در تهران برای مشارکت در پانزدهمین اجلاس کمیسیون 
مشترک همکاری های اقتصادی دو کشور گفت: از تاجیکستان 
هیئت های سطح بالایی برای حضور در این اجلاس معرفی 
شــده اند، در این زمینه نتیجه بخشــی این تعاملات در کنار 
بهره مندی از نتایج آن برای ترسیم نقشه های آینده اهمیت دارد.
وی با اشاره به همکاری های اقتصادی بین دو کشور، افزود: 
امید است با فراهم سازی زمینه ها و زیرساخت های لازم حجم 
مبادلات اقتصادی و تجاری ایران و تاجیکستان افزایش یابد؛ 
البته در زمینه های فرهنگی، سیاسی، صنعتی، گردشگری و غیره 

همکاری خواهیم داشت.
 دلیر جمعه، با بیان اینکه تاجیکســتان از ســرمایه گذاری با 
طرف های ایرانی تجربه خوبی دارد، ادامه داد: نیروگاه برق آبی 

سنگ توده با همکاری ایران احداث و راه اندازی شده است.
 وزیر انرژی و ذخایر آبی تاجیکستان یادآور شد: تاجیکستان در 
زمینه منابع انرژی آب در جهان در رتبه ۶ قرار دارد و با توجه به 
تاکید وزیر نیروی ایران در خصوص پتانسیل فنی – مهندسی 
ایران، لازم است از این ظرفیت برای ایجاد نیروگاه های برق آبی 
استفاده شود.  وی تاکید کرد: با همکاری ایران و ظرفیت موجود 
در تاجیکستان می توانیم برق آسیای مرکزی و آسیای جنوبی 

را تامین کنیم.
دلیر جمعه افزود: این همکار ی ها فقــط حوزه انرژی را دربر 
نمی گیرد، بلکه برای پنج سال آینده برنامه ریزی های گسترده ای 
صورت گرفته تا با درنظر گرفتن امتیازات ویژه در حوزه صنعت 
ســرمایه گذاری خارجی صورت گیرد؛ تجربه بزرگ ایران در 
این زمینه می تواند مفید و مثمر ثمر واقع شــود و امید اســت 
سرمایه گذاران ایرانی و تاجیکستانی همکاری خوبی را در این باره 

رقم بزنند.

وزیر نیرو اعلام کرد:

رشد ۳۰۰ درصدی حجم روابط اقتصادی ایران و تاجیکستان 
اخبار کوتاه 

مدیرعامل آبفای استان تهران گفت:آب شرب خام تهران کیفیت 
بسیار بالایی دارد و هزینه تصفیه آن نسبت به سایر مناطق کمتر 
است؛ بنابراین، به صرفه نیست که شبکه آب شرب و غیرشرب 

را تفکیک کنیم.
آقای محمدرضا بختیاری با تاکید بر این که بر خلاف اســتان های دیگر که 
بیشــترین مصرف آب در کشاورزی است، تهرانی ها نیمی از منابع آبی را برای 
اهداف شرب و بهداشتی مصرف می کنند، گفت: منابع تامین کننده آب شهر 
تهران در غرب )ســد های امیر کبیر و طالقان( و شرق )سد های لتیان، ماملو و 
لار( هســتند. موضوع آب در تهران یک ویژگی در مورد دشت ورامین )شامل 
قرچک، پاکدشت، ورامین و پیشوا( دارد؛ این دشت، حدود ۶۵ هزار هکتار اراضی 
زیر کشت و حدود ۶۵۰ میلیون مترمکعب برداشت آب جهت کشاورزی دارد که 
تا قبل از احداث ســد های لتیان و ماملو، حدود ۶۰ درصد از آب مورد نیاز آن از 

رودخانه جاجرود تامین می شده است. 
وی با بیان ویژگی های منحصر به فرد دشت ورامین در حوزه کشاورزی و تامین 
2۰ تا ۳۰ درصدی میوه و تره بار شهر تهران از این دشت، افزود: منابع سطحی 
آب دشــت ورامین، اکنون جهت تامین آب شرب تهران به مصرف می رسد و 
این دشت، با مشکل مواجه شده، اما با احداث تصفیه خانه جنوب تهران توسط 
 وزارت نیرو، پســاب شهر تهران جهت تامین آب ورامین، تصفیه و به مصرف

 می رسد.
مدیرعامل آبفای تهران با تاکید بر این که هزینه اداره این تصفیه خانه، سالانه 
حدود ۱۰۰ میلیارد تومان است، اما آبفای استان تهران هیچ درآمدی از این پساب 
نــدارد، ادامه داد: بهای جمع آوری فاضلاب تهران کــه روی قبوض از مردم 
دریافت می شــود، یک سوم هزینه اداره تصفیه خانه جنوب تهران است. 2۶۰ 
میلیون مترمکعب پساب در تهران تولید و بیش از ۹۰ درصد آن، به دشت ورامین 
 ارسال می شود که جهت مصرف کشاورزی است و درآمدی برای آبفای تهران

 ندارد.

وی گفت: در تهران سالانه حدود ۸۰۰ تا ۸۵۰ میلیون مترمکعب آب سطحی 
مصرف می شود که حدود ۵۰ درصد آن، از منابع شرقی به دست می آید. 2۵۰ تا 
2۶۰ میلیون مترمکعب آن مربوط به سد های لتیان و ماملو می شود که حقابه 
کشاورزی دشــت ورامین را تامین می کرده است. مشابه این موضوع در مورد 
شهرســتان رباط کریم هم وجود دارد که عمده آب تصفیه خانه فیروزبهرام را 
جهت مصرف کشاورزی این شهرستان تخصیص داده ایم که قبلا از رودخانه 

کرج تامین می شده است.
آقای بختیاری اظهار کرد:قیمت تمام شده هر مترمکعب آب در شهر تهران، 
حدود ۳ هزار و ۶۶۰ تومان و آب بهای پرداختی توسط مشترکان، حدود هزار و 
2۰۰ تومان است؛ یعنی تقریبا یک سوم قیمت تمام شده تامین آب را از مردم 
دریافت می کنیم. حدود ۴۰ تا ۴۵ درصد مردم یا زیرالگو یا در ســطح الگو، آب 
مصرف می کنند که تماما، یارانه ای محاسبه می شود. قبوض آب این دسته از 

مشترکان، به طور میانگین ۱۸ تا 2۰ هزار تومان است.
وی افزود:در تهران حدود ۹ هزار کیلومتر شــبکه آب و حدود ۸ هزار کیلومتر 
شبکه فاضلاب و ۱2 تصفیه خانه داریم. حق انشعابی که بابت فاضلاب از مردم 

دریافت می کنیم، دقیقا مانند آب و به صورت یارانه ای است؛ در حالی که اکنون 
هزینه احداث تصفیه خانه ای مانند فیروزبهرام، حدود ۱۰ هزار میلیارد تومان و 
هر کیلومتر شبکه فاضلاب، ۶ تا 7 میلیارد تومان است؛ بنابراین، چه در موضوع 
 آب و چه در موضوع فاضلاب، وزارت نیرو، با قیمت یارانه ای قبوض را محاسبه 

می کند.
این مقام مسئول تاکید کرد: تامین آب تهران، بسیار پرزحمت و هزینه بر است؛ 
به طور مثال برای احداث سد طالقان، چندین روستا به زیر آب رفته و این آب، با 
احداث خط لوله ۶۵ کیلومتری به آبگیر بیلقان منتقل می شود. در این آبگیر پس از 
یک مرحله کلرزنی، آب به تصفیه خانه های جلالیه و کن انتقال می یابد و سپس 

با ۸۰۰ متر پمپاژ، آب وارد مخزن و شبکه می شود.
وی بیان کرد: ایران یک ســوم متوسط بارندگی دنیا یعنی سالانه 2۵۰ میلی 
متررا دارد که امسال به 2۰7 میلی متر رسیده، اما به هر حال، ایران تصمیم گرفته 
که آب ارزان در اختیار مردم و کشــاورزان قرار دهد. در کانادا که 7۰ درصد آب 
شرب دنیا را در اختیار دارد، هزینه آب، 7۰ برابر تهران با دلار ۳ هزار تومانی بود.

آقای بختیاری درباره هدررفت آب در آبیاری فضای سبز شهر هم گفت: امکان 
تفیکیک آب شــرب از آب مورد نیاز فضای سبز در تهران وجود ندارد؛ زیرا آب 
شرب خام تهران کیفیت بسیار بالایی دارد و هزینه تصفیه آن نسبت به سایر 

مناطق کمتر است و به صرفه نیست که چنین اقدامی را انجام دهیم.
وی بیان کرد: در تهران ۸۵۰ میلیون مترمکعب برداشت از منابع آب زیرزمینی 
و ۸۱۰ میلیون مترمکعب تغذیه داریم؛ یعنی بیلان شــهر تهران، حدود ۳۰ تا 
۴۰ میلیون مترمکعب در ســال کاهش دارد. در کل بیلان منفی استان تهران 
حدود ۱۶۰ میلیون متر مکعب اســت که ۴۰ میلیون مترمکعب آن مربوط به 

شهر تهران می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب تهران افزود: اجرای طرح فاضلاب تهران، 
یک حسن و یک خطر دارد؛ حسن آن از نظر محیط زیستی است که فاضلاب از 
زیر شهر جمع آوری شده و منابع آبی آلوده نمی شود، اما ایرادی که ایجاد می کند، 

این است که بخشی از منابع تغذیه ای را از دست می دهیم که اگر برای آن برنامه 
ریزی نکنیم، منابع زیرزمینی شهر تهران به شدت تهدید می شود.

وی ادامه داد: شهرداری تهران یکی از نهاد هایی است که از منابع زیرزمینی شهر 
تهران، آب برداشت می کند. شهرداری تهران بین ۱۴۰ تا ۱۸۰ میلیون مترمکعب 
در سال، آب چاه ها و منابع زیرزمینی را برای آبیاری فضای سبز استفاده می کند. 
توافق نامه ای میان شهرداری تهران و وزارت نیرو امضا شده که تا سال ۱۴۱۰، با 
توجه به پیشرفت طرح فاضلاب تهران، هر سال ۱۴۰ میلیون مترمکعب پساب، 
جایگزین چاه ها شود و شهرداری این چاه ها را ببندد به طوری که در سال ۱۴۱۰، 
فقط 7۰ تا ۸۰ میلیون مترمکعب آب برای آبیاری در پارک ها که تماس مستقیم 

با مردم دارد، قابل برداشت از چاه ها خواهد بود.
این مقام مسئول بیان کرد: در بحث چاه های کشاورزی نیز حدود ۵۰ میلیون متر 
مکعب از تهران برای کشاورزی دشت رباط کریم و اسلامشهر استفاده می شود 
که با ورود تصفیه خانه فیروزبهرام، تقریبا چاه های اطراف میدان محمدیه در حال 
خاموش شدن هستند، زیرا از ۱۱7 حلقه چاه، حدود ۵۰ حلقه را خاموش کرده و 
پساب را جایگزین آن کرده ایم. بنا داریم که تا نیمه اول سال آینده، تمامی این 

چاه ها را از مدار خارج کنیم و پساب فیروزبهرام، جایگزین آن شوند.
وی تاکید کرد: تاکنون بسیاری از انشعاب های شهرداری تهران را قطع کرده ایم 
منتهی هنوز هدررفت آب در آبیاری فضای سبز وجود دارد. وسعت فضای سبز 
شهر تهران حدود ۴۰ تا ۵۰ هزار هکتار است و ساماندهی آب مورد نیاز آن، زمان 
می برد، اما اگر مردم در این فضا هدررفت آب را مشاهده کردند، می توانند با سامانه 

۱22 شرکت آب و فاضلاب تماس بگیرند و اطلاع دهند.
آقای بختیاری درباره تفکیک کنتور های آب هم اظهار کرد: در برخی از مناطق 
به علت کم بودن فشــار آب، امکان نصب کنتور های مشترک برای هر خانوار 
وجود ندارد، اما در نقاطی که فشار مطلوب باشد، در موضوع هزینه نصب کنتور، 
حتما کمک می کنیم تا تفکیک صورت گیرد. آب و فاضلاب تهران این اختیار را 

دارد که هزینه را به صورت اقساطی دریافت کند.

تفکیک آب شرب و غیرشرب در تهران اقتصادی نیست 
مدیرعامل آبفای استان تهران:

 مدیرعامل شرکت ملی نفت گفت: این روزها و در آستانه ورود به 
زمستان، حداکثر حجم عملیات در میدان مشترک پارس جنوبی 

برای تولید گاز در حال اجراست.
محسن خجسته مهر روز یکشنبه )۱۳ آذرماه( در نشست تودیع و معارفه رئیس 
حراست این شرکت گفت: در آستانه ورود به زمستان با تلاش و همت همکاران 
و خدمتگزاران در شرکت ملی نفت ایران روزانه بیش از یک میلیارد مترمکعب گاز 
تولید می شــود و آمادگی حداکثری وجود دارد تا مردم در سراسر ایران از آرامش 
نسبی در زمستان امسال برخوردار باشند. وی تصریح کرد: کارکنان خدوم شرکت 
ملی نفت ایران همواره در حال خدمت هستند و طی این روزها و در دولت سیزدهم 

فعالیت ها از نظر حجم و ارزش در بالاترین سطح خود قرار دارد.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با بیان اینکه کار توسعه میدان نفتی آزادگان 
جنوبی با شــتاب هرچه تمام تر در حال انجام اســت، افزود: یکی از مهم ترین 
اولویت های ما تولید حداکثری و توسعه شتابان همه میدان های مشترک نفت 

و گاز است.
خجســته مهر با بیان اینکه تعدادی از طرح های EPD و EPC در مرحله 
بهره برداری است، گفت: هفته گذشته برداشت از میدان های اسفند و سیوند با رقم 

روزانه ۱۶ هزار بشکه آغاز شد و آماده بهره برداری رسمی آن هستیم.
وی تأکید کرد: چند طرح دیگر نیز در این بخش بهمن ماه امسال به بهره برداری 

رسمی خواهد رسید.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه عملیات در میدان بلال با 
سرعت در حال انجام است، گفت: درباره میدان کیش برنامه عملیاتی و اجرایی ما 

تولید 2۸ میلیون مترمکعب گاز از این میدان است.
خجسته مهر با بیان اینکه این روزها حداکثر حجم عملیات در میدان مشترک 
گازی پارس جنوبی را شــاهد هستیم، ادامه داد: یک تجربه ارزشمند در کشور 
هفته گذشــته رقم خورد و یکی از عظیم ترین سکوهای گازی پارس جنوبی با 
 B۱۱ دقت حداکثری جابه جا شد. این سکوی ۴ هزار تنی به زودی در موقعیت
نصب می شود و این نماد یک کار منحصربه فرد در شرکت ملی نفت ایران است.

وی با اشاره به اینکه عملیات متعددی در عسلویه و خلیج فارس در حال اجراست، 
افزود: حفاری چهار حلقه چاه طرح توسعه فاز ۱۱ میدان مشترک گازی پارس 
جنوبی در مرحله نهایی قرار دارد؛ خط لوله دریایی آن تکمیل شده است و به زودی 
برداشت گاز از فاز ۱۱ آغاز خواهد شد.مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران درباره 
دیگر عملیات پارس جنوبی گفــت: خط لوله فاز ۱۶ پارس جنوبی نیز در حال 

تکمیل است.
خجســته مهر درباره عملیات در طرح توسعه فاز ۱۳ نیز تصریح کرد: عملیات 
سکوی ۱۳A پارس جنوبی پس از توقفی که در سال های گذشته برای آن رخ 
داد نیز با انتقال یک دکل در چند روز گذشته آغاز شده است و عملیات تکمیلی در 

طرح توسعه فاز ۱۴ نیز با شتاب ادامه دارد.
وی افزود: برنامه نگهداشت میدان گازی پارس جنوبی نیز در دستور کار قرار 
دارد و در این زمینه اسیدکاری ۴۰۰ حلقه چاه در پارس جنوبی اجرایی خواهد شد.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: حفاری 7۰ حلقه چاه در میدان پارس 

جنوبی جزو برنامه های اولویت دار ما در شرکت ملی نفت ایران است.
خجســته مهر با بیان اینکه یکی دیگر از اولویت های ما در شرکت ملی نفت 
ایــران اجرای طرح ۱۵ میلیارد دلاری فشــارافزایی میدان گازی پارس جنوبی 

است که از نظر فناوری جزو طرح های جدید است و پیش از این تجربه مشابهی 
نداشتیم، گفت: در این بخش در دولت سیزدهم دو اقدام مهم انجام شد، نخست 
کار مهندســی طرح پایلوت آن به پایان رســید و اینکه ساخت کمپرسورهای 
طرح پایلوت مربوط به یکی از فازها از ســوی شرکت های ایرانی به پیشرفت 
7۰ درصدی رسید. وی ادامه داد: به موازات آن کار مهندسی پایه فشارافزایی همه 
فازهای پارس جنوبی آغاز شده، اگرچه بخش مطالعاتی با همکاری یک شرکت 
خارجی در حال پیشرفت است، به موازات یکی از شرکت های ایرانی کار مهندسی 

آن را پیش می برد.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران افزود: اراده شرکت ملی نفت ایران این است 
که در هر شــرایطی کار فشارافزایی از سوی متخصصان داخلی انجام شود و از 
توان هر شرکت خارجی که آمادگی همکاری داشته باشد نیز استفاده خواهد شد.

خجسته مهر تصریح کرد: لازم است اعلام کنم حداکثر تولید ممکن را در پارس 
جنوبی شاهد هستیم و آمادگی کامل برای تکمیل طرح های توسعه ای وجود دارد.
خجسته مهر با بیان اینکه تمام میدان های مشترک نفتی و گازی ما یا در حال 
تولید هســتند که برنامه تولید حداکثری برای آنهــا در نظر داریم، یا در مرحله 
اجرایی توسعه هستند یا تعیین تکلیف شده اند، تأکید کرد: هیچ میدان مشترک 
تعیین تکلیف نشده در شرکت ملی نفت ایران وجود ندارد و این مسئله از افتخارهای 

دولت سیزدهم در صنعت نفت است.

تولید گاز در فاز 11 به زودی آغاز می شود

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی حوزه شهرستان ساری منطقه سه

برابــر رای شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۰۴۵۷۰۰۲۲۲۸ مورخــه ۰۹/۰۸/۱۴۰۱ کــه در هیــات موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت 
ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحــد ثبتــی منطقه ســه ســاری تصرفــات مالکانــه خانــم ریحانه 
عبــدی چورتــی فرزنــد محمــد بشــماره ملــی ۵۷۶۹۹۲۳۷۲۵ بشــماره پرونــده ۱۹۳ - ۱۴۰۰ نســبت بــه ششــدانگ یــک قطعه 
زمیــن بابنــای احداثــی بــه مســاحت ۲۹۰ )دویســت و نــود( متــر مربــع قریــه کیــاده قســمتی از پــاک شــماره ۶۵ اصلــی واقع 
در بخــش ۲۹ ثبــت ســاری خریــداری مــع الواســطه از مالــک رســمی محــرز گردیــده اســت. لــذا بــه منظــور اطــاع عمــوم 
مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه ۱۵ روز آگهــی مــی شــود در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی 
اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و 
پــس از اخــذ رســید، ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض، دادخواســت خــود را بــه مراجع قضایــی تقدیــم نمایند. 

بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۹/۰۱ تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۱/۰۹/۱۵
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مدیرعامل آبفا خوزستان با بیان اینکه قرار است پساب خروجی 
تصفیه خانه فاضلاب آبادان برای استفاده پالایشگاه آبادان به این 
شرکت انتقال داده شود، گفت: مجموعه آب و فاضلاب کشور و 
آبفا خوزستان استفاده از پساب تصفیه خانه ها برای شرکت ها را 

در دستور کار قرار داده اند. 
محمدرضا کرمی نژاد در خصوص واگذاری پساب  تصفیه خانه های فاضلاب به 
شرکت ها در خوزستان، اظهار کرد: پالایشگاه آبادان قرار است طی یک تفاهم نامه 
پساب خروجی تصفیه خانه فاضلاب آبادان که جزو پروژه های فاینانس خارجی در 
خوزستان است را بعد از بهره برداری برای استفاده انتقال دهد و این گام مهمی 
در استفاده از پساب تصفیه خانه های فاضلاب در استان و استفاده زیست محیطی 

است.
وی افزود: عزم و توجه دولت سیزدهم برای خوزستان و پروژه ها در بخش های 
آبرســانی به روســتاها، فاضلاب اهواز و پروژه های فاضلاب شهرها و افتتاح 
تصفیه خانه های فاینانس قوی است و حجم عظیمی از پروژه های آبفای کشور در 

حال حاضر در خوزستان در حال اجرا است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان بیان کرد: قرار است پساب خروجی 
تصفیه خانه فاضلاب آبادان برای استفاده پالایشگاه آبادان به این شرکت انتقال 
داده شــود و مجموعه آب و فاضلاب کشور و آبفا خوزستان استفاده از پساب 

تصفیه خانه ها برای شرکت ها را در دستور کار قرار داده اند.
کرمی نژاد با اشاره به واگذاری پساب تصفیه خانه فاضلاب شادگان به صنایع 
گفت: تصفیه خانه فاضلاب شادگان سال گذشته با حضور وزیر کشور وارد مدار 
بهره برداری شــد و امسال نیز با اجرای تفاهم نامه ای پساب این تصفیه خانه به 

فولاد شادگان واگذار شــده است. وی افزود: تصفیه خانه فاضلاب شادگان در 
هدف گذاری نخست با حضور وزیر کشور وارد مدار شد و در اولویت های بعدی 
تصفیه خانه های فاضلاب آبادان، خرمشهر و ماهشهر در حال اجرا هستند که با 
هم افزایی شرکت ها و تامین بخشی از اعتبارات امکان تسریع و تسهیل در روند 

ساخت و تکمیل این پروژه ها فراهم خواهد شد.
مدیرعامل آبفا خوزستان عنوان کرد: عملیات تکمیل احداث پنج تصفیه خانه 
فاضلاب در شهرهای آبادان، خرمشهر، شادگان، بندرامام و ماهشهر که از سال 
۹7 با پیشــرفت 7۱ درصدی متوقف شده بود آغاز شده و اکنون در حال انجام 

است.
کرمی نژاد با اشاره به آخرین وضعیت تصفیه خانه فاضلاب آبادان گفت: این 
تصفیه خانه هم اکنون به 7۹ درصد پیشرفت فیزیکی رسیده که تا پایان سال 

۱۴۰۱ به بهره برداری خواهد رسید.

رئیس اتحادیه انجمن های انرژی ایران گفت: وظیفه نیروگاه های 
کشور تولید برق مورد نیاز مصرف کنندگان است، اینکه نیروگاه ها 
دغدغه چگونگی تولید و یا تامین سوخت برای تولید برق را داشته 
باشند، اساسا تفکر درستی نیست و مجتمع های تولید فراورده باید 

به تحویل سوختی پاک به نیروگاه ها توجه و رسیدگی کنند. 
هاشــم اورعی با تاکید بر این اینکه فرآورده های تولیدی پالایشــگاه ها سهم 
 ویژه ای در آلایندگی هوا دارند، اظهار کرد: فرآورده های تولیدی که تحویل نیروگاه 
می شــوند بعضا در آلایندگی موثر هســتند، توجه به این نکته از دایره اختیارات 
نیروگاه ها نیست چراکه تنها وظیفه نیروگاه ها تامین برق است، اینکه چه سوختی 
در نیروگاه ها استفاده می شود و میزان آلایندگی آن چقدر است را باید در مبدا تولید 
فراورده و یا پالایشگاه های کشور جستجو کرد.وی به موضوع گوگرد موجود در 
فراورده های تولیدی پالایشگاه اشاره و تاکید کرد:  الزام رفع این موضوع از ضروریات 

کاهش آلایندگی هوای شهرها است، هر سال با افزایش آلایندگی شهرها همه 
نگاه ها به سمت نیروگاه ها معطوف می شود که اولا باید گفت این آلودگی می 
تواند از دیگر صنایع نیز باشد زیرا بر اساس گفته وزارت نیرو آلایندگی نیروگاه ها 
در زمان مصرف گاز فقط 2۰ درصد است و بیشتر آلایندگی های موجود ناشی از 
شبکه حمل و نقل و اســتفاده از فراورده های تولیدی پالایشگاه ها است.رئیس 
اتحادیه انجمن های انرژی ایران با تایید این گفته که بخشی از آلایندگی هوا ناشی 
از ذرات معلق از حوزه حمل و نقل به دلیل مصرف فراورده پالایشگاهی است گفت: 
پالایشگاه ها برای تولید فراورده لازم است که مراحل گوگردزدایی را برای کاهش 
آلایندگی انجام دهند که متاسفانه این کار صورت نمی گیرد چون هم هزینه بر است 
و هم رقابتی بین پالایشگاه ها برای تولید فراورده با کیفیت وجود ندارد. به طور مثال 
امکان ندارد که پالایشگاهی در کشور فراورده ای بدون گوگردزدایی تولید کند که 
مشتری نداشته باشد چون نیاز به این محصولات صد درصد وجود دارد و چاره ای 
هم نیست.اورعی ادامه داد: استفاده از فناوری روز دنیا در تولید برق همواره باید مورد 
توجه قرار گیرد تا به کاهش آلایندگی کمک کند. گوگرزدایی هم نوعی استفاده از 
فناوری روز است که باید توسط پالایشگاه ها به کار گرفته شود و این موضوع ربطی 
به نیروگاه ها ندارد، چون اساسا کار آن ها رفع گوگرد موجود در فراورده ها نیست.
وی تاکید کرد: البته گوگردزدایی هزینه بر است و تنها در شرایط رقابت و بازار آزاد 
و تقویت بخش های خصوصی می تواند این موضوع تقویت شود؛ به عبارتی باید 
سرمایه گذاری در این زمینه صورت گیرد تا محصولی با کیفیت در جهت کاهش 
آلایندگی هوا تحویل نیروگاه ها شود.به گفته رئیس اتحادیه انجمن های انرژی 
ایران، در حال حاضر بزرگترین عامل آلایندگی هوا نیروگاه ها نیستند و در مجموع 

نیروگاه ها تاثیری در ایجاد و یا رفع آلایندگی ندارند.

 پساب  تصفیه خانه فاضلاب آبادان 
به پالایشگاه نفت انتقال داده می شود

 وظیفه  نیروگاه
 تامین سوخت پاک نیست


